

أمل عبدالسلام صالح الجاير

أستاذ مساعد في علم الأحياء الفموي وتشريح الأسنان، بكلية طب
وجراحة الفم والأسنان، جامعة غريان



ليبيا / غريان



+218927304906



d.oralbiology@yahoo.com



المؤهلات العلمية

1. بكالوريوس طب وجراحة الفم والأسنان بتاريخ 3/5/2008 في ليبيا.
2. دراسة اللغة الإنجليزية في المجلس الثقافي البريطاني خلال الفترة من 2008 إلى 2010 في ليبيا.
3. استكمال دراسة اللغة الإنجليزية في جامعة RMIT خلال الفترة من 2010 إلى 2011 في أستراليا.
4. ماجستير في العلوم الأساسية لعلم الأحياء الفموي بتاريخ 2/2/2016 في مصر، وكانت رسالة الماجستير بعنوان:
تأثير الأحماض الدهنية أوميغا-3 على التغيرات المرتبطة بالعمر في الغدد اللعابية تحت الفك السفلي لجرذان ألبينو المسنة.
5. شهادة من جامعة غريان عام 2020 حول الدراسة والتعليم عن بُعد باستخدام الحاسوب والإنترنت في ظروف جائحة كوفيد-19.
6. شهادة من كلية الطب / جامعة غريان عام 2022 في منهجية البحث والإحصاء الحيوي في الطب.

الخبرات والأنشطة العلمية

1. من 2008 إلى 2009: معيدة بكلية طب وجراحة الفم والأسنان، جامعة غريان، قسم أمراض اللثة وطب الفم.
2. من 2009 إلى 2010: معيدة بكلية طب وجراحة الفم والأسنان، جامعة غريان، قسم تقويم الأسنان.
3. من 2008 إلى 2010: العمل كطبيبة أسنان في مركز صحي بمدينة غريان.
4. من 2008 إلى 2010: العمل كطبيبة أسنان في عيادة خاصة بمدينة غريان.
5. من 1/9/2016 إلى 20/4/2017: محاضرة متعاونة بقسم علم الأحياء الفموي وتشريح الأسنان، كلية طب وجراحة الفم والأسنان، جامعة غريان.
6. منذ 27/4/2017 وحتى الآن: أستاذ مساعد بقسم علم الأحياء الفموي وتشريح الأسنان، كلية طب وجراحة الفم والأسنان، جامعة غريان.

نبذة عني

- تاريخ الميلاد: 11 / 10 / 1983
- مكان الميلاد: غريان / ليبيا
- الديانة: مسلمة
- الجنسية: ليبية
- الحالة الاجتماعية: متزوجة

اللغات

- اللغة العربية
- اللغة الإنجليزية

المهارات

امتلاك مهارات جيدة في استخدام الحاسوب

الهوايات

- القراءة ومتابعة أحدث الأبحاث
- والدورات الطبية وطب الأسنان.

أخرى

- حاصلة على رخصة قيادة فئة (A)

أمل عبدالسلام صالح الجاير

أستاذ مساعد في علم الأحياء الفموي وتشريح الأسنان، بكلية طب وجراحة الفم والأسنان، جامعة غريان

الخبرات والأنشطة العلمية

7. منذ 2017 وحتى الآن: محاضرة متعاونة بقسم التشريح، المعهد العالي للعلوم الطبية.
8. عام 2017: رئيسة اللجنة العلمية لتقييم المقررات الدراسية بالمعهد العالي للعلوم الطبية.
9. حالياً: رئيسة لجنة التحكيم لتقييم مشاريع التخرج الكتابية بالمعهد العالي للعلوم الطبية.
10. منذ 2017 وحتى الآن: تدريس دورات خاصة في مختلف تخصصات طب الأسنان بالمعهد العالي للعلوم الطبية.
11. منذ 2017 وحتى الآن: تدريس دورات خاصة في اللغة الإنجليزية، خاصة النطق، بالمعهد العالي للعلوم الطبية.
12. منذ 2018 وحتى الآن: محاضرة متعاونة بقسم الأحياء لطالبة ما قبل الطب، كلية الطب، جامعة غريان.
13. خلال 2020-2021: محاضرة متعاونة بقسم التخدير والعناية المركزة، كلية العلوم الصحية، جامعة غريان، كمشرفة على بعض المشاريع، ومنها:

- مضاعفات ما بعد العمليات الجراحية.
- التقييم والتجهيز التخديري قبل الجراحة.

14. من 2016 وحتى الآن: محاضرة متعاونة بقسم علم الأحياء الفموي وتشريح الأسنان، كلية طب وجراحة الفم والأسنان، جامعة غريان.
15. عام 2025: رئيسة قسم البحث والاستشارات بكلية طب وجراحة الفم والأسنان، جامعة غريان.

الأبحاث والمنشورات

• (Aml Aljayer وآخرون، 2015):

تأثير الأحماض الدهنية أوميغا-3 على التغيرات المرتبطة بالعمر في الغدد اللعابية تحت الفك السفلي لجردان ألبينو المسنة.
المجلة الأمريكية للعلوم الطبيعية، 2015، المجلد 13، العدد 6.

• (Aml Aljayer، 2021):

التأثيرات النسيجية وفوق التركيبية لفيتامين C كمضاد للأكسدة ومضاد للشيخوخة على التغيرات غير الطبيعية في الغدد اللعابية تحت الفك السفلي لفئران ويستر المسنة.
مجلة JMDSR، Quest، المجلد 8، العدد 8، 2021.

الأبحاث والمنشورات

- القدرة على العمل بروح الفريق.
- القدرة على الأداء تحت ضغط العمل.
- امتلاك مهارات جيدة في بناء العلاقات الاجتماعية المهنية.



AML ABDOUSALAM SALH ALJAYER

ASSISTANT PROFESSOR OF ORAL BIOLOGY & DENTAL ANATOMY IN FACULTY OF DENTAL MEDICINE AND ORAL SURGERY, GHARYAN UNIVERSITY

+218927304906

Libya / Gharyan

d.oralbiology@yahoo.com

ABOUT ME

- Date of Birth: 11/10/1983
- Place of Birth: Gharian, Libya
- Religion: Muslim
- Nationality: Libyan
- Marital Status: Married

LANGUAGES

- Arabic language
- English language

SKILLS

Having good computer skills

HOBBIES

- Reading and keeping up with the latest medical and dental research and journals.

LAST

Holder of a Category (A) driving license

ACADEMIC QUALIFICATIONS

1. Bachelor of Oral and Dental Surgery on 3/5/2008 in Libya.
2. Studied English at the British Council from 2008 to 2010 in Libya.
3. Continued studying English at RMIT University from 2010 to 2011 in Australia.
4. Master's degree in Basic Sciences of Oral Biology on 2/2/2016 in Egypt, with a thesis entitled: The effect of omega-3 fatty acids on age-related changes in the submandibular salivary glands of aged albino rats.
5. Certificate from the University of Gharyan in 2020 on distance learning and education using computers and the internet during the COVID-19 pandemic.
6. Certificate from the Faculty of Medicine / University of Gharyan in 2022 in Research Methodology and Biostatistics in Medicine.

SCIENTIFIC EXPERIENCES AND ACTIVITIES

1. From 2008 to 2009: Teaching assistant at the Faculty of Oral and Dental Surgery, University of Gharian, Department of Periodontology and Oral Medicine.
2. From 2009 to 2010: Teaching assistant at the Faculty of Oral and Dental Surgery, University of Gharian, Department of Orthodontics.
3. From 2008 to 2010: Worked as a dentist at a health center in the city of Gharian.
4. From 2008 to 2010: Worked as a dentist in a private clinic in the city of Gharian.
5. From 1/9/2016 to 20/4/2017: Visiting lecturer in the Department of Oral Biology and Dental Anatomy, Faculty of Oral and Dental Surgery, University of Gharian.
6. Since 27/4/2017 to present: Assistant Professor in the Department of Oral Biology and Dental Anatomy, Faculty of Oral and Dental Surgery, University of Gharian.

AML ABDOUSALAM SALH ALJAYER

ASSISTANT PROFESSOR OF ORAL BIOLOGY & DENTAL ANATOMY IN FACULTY OF DENTAL MEDICINE AND ORAL SURGERY, GHARYAN UNIVERSITY

SCIENTIFIC EXPERIENCES AND ACTIVITIES

7. From 2017 to present: Adjunct Lecturer in the Anatomy Department, Higher Institute of Medical Sciences.
8. In 2017: Chair of the Scientific Committee for Course Evaluation at the Higher Institute of Medical Sciences.
9. Currently: Chair of the Evaluation Committee for Written Graduation Projects at the Higher Institute of Medical Sciences.
10. From 2017 to present: Teaching specialized courses in various dental specialties at the Higher Institute of Medical Sciences.
11. From 2017 to present: Teaching specialized English courses, particularly pronunciation, at the Higher Institute of Medical Sciences.
12. From 2018 to present: Adjunct Lecturer in the Biology Department for pre-medical students, Faculty of Medicine, University of Gharyan.
13. During 2020–2021: Adjunct Lecturer in the Department of Anesthesia and Intensive Care, Faculty of Health Sciences, University of Gharyan, supervising some projects, including:
 - **Postoperative complications.**
 - **Preoperative anesthesia assessment and preparation.**
14. From 2016 to present: Adjunct Lecturer in the Department of Oral Biology and Dental Anatomy, Faculty of Oral and Dental Surgery, University of Gharyan.
15. In 2025: Head of the Research and Consultancy Department, Faculty of Oral and Dental Surgery, University of Gharyan

RESEARCH AND PUBLICATIONS

- **(Aml Aljayer et al., 2015):**

The effect of omega-3 fatty acids on age-related changes in the submandibular salivary glands of aged albino rats.
American Journal of Natural Sciences, 2015, Vol. 13, No. 6.
- **(Aml Aljayer, 2021):**

Histological and ultrastructural effects of vitamin C as an antioxidant and anti-aging agent on abnormal changes in the submandibular salivary glands of aged Wistar rats.
Quest Journal, JMDSR, Vol. 8, No. 8, 2021.

RESEARCH AND PUBLICATIONS

- Ability to work as part of a team.
- Ability to perform under work pressure.
- Possess good skills in building professional social relationships.